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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Lotta Edholm (L) och ledamot Karin Lekberg (S) 

utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. Justering 

av protokoll ska ske senast torsdagen den 7 november 2019. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 1 oktober 2019 samt den 15 oktober 2019 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 9 oktober 2019 

 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 1 oktober 2019 och den 15 oktober 2019, 

samt anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 9 oktober 2019, som blivit 

vederbörligen justerade, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut 

a) Beslutsrapporter till och med den 9 oktober 2019 

beträffande: 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för personal och kompetensförsörjning 

Avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa 

 

b) Anmälan av ordförandebeslut 2019-10-04 gällande skrivelse 

till förvaltningsrätten med yrkande om hävning av 

inhibition. Ärende Barnens framtida förskola AB, målnr. 

25891-18. 

Dnr. 3.3.1-5531/2019. 

 

c) Anmälan av ordförandebeslut 2019-10-15 gällande 

fastställande av rektors beslut om omedelbar avstängning, 

samt förlängning av avstängning på ESS-gymnasiet.  

Dnr. 4.3.1-9067/2019. 

 

d) Anmälan av ordförandebeslut 2019-10-15 gällande 

fastställande av rektors beslut om omedelbar avstängning, 

samt förlängning av avstängning på Enskede gårds 

gymnasium.  

Dnr. 4.3.1-9000/2019. 

 

e) Anmälan av ordförandebeslut 2019-10-17 gällande 

fastställande av rektors beslut om omedelbar avstängning, 

samt förlängning av avstängning på Enskede gårds 

gymnasium.  

Dnr. 4.3.1-8999/2019. 

 

f) Anmälan av anställningsbeslut till och med den 26 

september 2019. 61 anställningsbeslut enligt ärendegrupp 

1002 och 1002a. 

 

g) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 

varaktig vistelse utomlands, 88 stycken beslut under 

september 2019, ärendegrupp 407a. dnr 4.2.3-9876/2018. 
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h) Anmälan av delegationsbeslut beträffande Yttrande gällande 

klagomål mot Skönstaholmsskolan, Stockholms stad.  

Dnr. 1.6.1-7487/2019.  

 

Övriga 

i) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandlingar 26 augusti – 1 oktober 2019. 

 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Månadsrapport  

Ekonomisk rapport för september 2019 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6 

Detaljprojektering och start av upphandling för 
ombyggnation av hus A-E vid Enskede skola  
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

beställa tidigareläggande av detaljprojektering för hus A-E 

och start av upphandling för ombyggnationen av hus A-M 

vid Enskede skola till en kostnad om 10.8 mnkr.  

2. Ärendet justeras omedelbart.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 oktober 2019, dnr 2.6.3-9252/2019. 

 

Utbildningsnämnden har tidigare fattat inriktningsbeslut för om- 

och tillbyggnation av Enskede skola. Underlag för 

genomförandebeslut är under framtagande. Om- och tillbyggnad 

förutsätter att skolan delevakueras. För att kunna möjliggöra 

delevakuering av Enskede skola så kostnadseffektivt som 

möjligt under byggtiden, föreslår förvaltningen att 

utbildningsnämnden godkänner tidigareläggande av 

detaljprojektering för hus A-E och start av upphandling för hus 

A-M så att Lindeskolans lokaler ska kunna nyttjas från hösten 

2020 till dess att ombyggnationen av hus A-E är klar år 2022.  

Kostnaden för detaljprojektering och start av upphandling 

kommer att direktfaktureras om hela projektet avbryts. 

Kommande genomförandeärende kommer att visa på att 

investeringskostnaden har sänkts efter omtaget och 

förvaltningen gör därför bedömningen att risken att projektet 

avbryts har minskat även om risk fortfarande kvarstår. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB och ett 

samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens förslag att beställa tidigareläggande 

av detaljprojektering för hus A-E och start av upphandling för 

ombyggnationen av hus A-M vid Enskede skola till en kostnad 

om 10.8 mnkr. Ärendet föreslås justeras omedelbart då 

beställning av detaljprojektering och upphandling behöver vara 

SISAB tillhanda snarast för att inte tidplanen ska riskeras. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Ombyggnationen av Enskede skola är nödvändig och vi måste 

utgå ifrån att beställaren och byggherren i samförstånd har 

arbetat fram det bästa alternativet.  

 

Alternativa lösningar ska alltid övervägas och den här sortens 

förändringar ska alltid ta hänsyn till vad som är bäst för 

eleverna. Det är av vikt att alla berörda har haft en god dialog 

och att man har arbetat tillsammans för bästa möjliga lösning för 

alla parter kring ombyggnaden och omflyttningen av elever. 

 

Har det förekommit delar i denna kommunikation som inte har 

varit tillfredsställande för alla inblandande parter så ska 

hanteringen av ärendet ses över för att få vetskap i var det har 

funnits tydliga brister. 
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§ 7  

Kapacitetsökning och avveckling paviljonger och mindre 
byggnader på Sundbyskolan  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag att kapacitetsöka och avveckla 

paviljonger och mindre byggnader på Sundbyskolan. Den 

uppskattade hyresgenererande projektkostnaden är 200 mnkr 

och tillkommande hyra första året är 12,2 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att kapacitetsöka och 

avveckla paviljonger och mindre byggnader på 

Sundbyskolan. Den uppskattade hyresgenererande 

projektkostnaden är 200 mnkr och tillkommande hyra första 

året är 12,2 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 oktober 2019, dnr 2.6.3-2180/2019. 

 

I detta tjänsteutlåtande föreslår utbildningsförvaltningen att 

utbildningsnämnden godkänner genomförandeförslag om 

kapacitetsökning och avveckling av paviljonger och mindre 

byggnader på Sundbyskolan. Förslaget innebär en ökning av 

antalet elever från cirka 860 till cirka 1200. Kapacitetsökningen 

medges genom tillbyggnad av befintligt högstadium, 

verksamhetsanpassning i befintliga lokaler, en ny lågstadie-

byggnad och ombyggnad av kök och matsal. Om- och 

tillbyggnaden motiveras av ett ökat antal elever enligt 

elevantalsprognosen samt att skolan idag har ickefungerande 

lokaler som har uppnått sin tekniska livslängd. Genomförande 

av byggnationen planeras ske år 2020-2023. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom utbildningsförvaltningens avdelning 

för ekonomi och styrning samt grundskoleavdelningen i 

samarbete med representanter för skolledningen, SISAB, SLK 

vid samråd samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår för utbildningsnämnden att 

godkänna förvaltningens genomförandeförslag för 

kapacitetsökning på Sundbyskolan. Detta innebär nybyggnad av 

lågstadium, verksamhetsanpassning av befintliga byggnader och 
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ombyggnad av kök och matsal. Den uppskattade 

hyresgenererande projektkostnaden är 200 mkr och 

tillkommande hyra första året är 12,2 mkr. 

 

Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att kapacitetsöka och avveckla 

paviljonger och mindre byggnader på Sundbyskolan. Den 

uppskattade hyresgenererande projektkostnaden är 200 mnkr 

och tillkommande hyra första året är 12,2 mnkr. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 8 

Resultat av pilotprojekt med lönetillägg 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 

uppdraget. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 september 2019, dnr 1.5.3-8375/2019. 

 

Utbildningsförvaltningen har utifrån uppdrag från nämnden 

genomfört ett pilotprojekt med lönetillägg för lärare på två 

skolor med högt socioekonomiskt index. Syftet har varit att 

utreda om lönetillägget bidrar till ett ökat söktryck vid 

rekrytering. Projektet pågår mars 2018 till sista december 2019 

och innebär att ett lönetillägg om 6 000 kronor per månad ges 

till utvalda yrkesgrupper: legitimerade lärare, specialpedagoger, 

förskollärare, utbildade fritidspedagoger samt biträdande 

rektorer. Resultatet visar att söktrycket har ökat, vilket har 

möjliggjort för skolorna att i högre utsträckning anställa 

kvalificerad personal. Detta har i sin tur gett en högre 

legitimationsgrad. Genomförandet har även haft effekten att fler 

tillsvidareanställda obehöriga/olegitimerade kompletterar mot 

legitimation. Projektet kan däremot inte visa några direkta 

effekter på medarbetarenkätens aktivt medskapande index 

(AMI), sjukfrånvaro eller på elevernas kunskapsresultat. 

Pilotprojektet avslutas vid årsskiftet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens redovisning av uppdraget.  

 
Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Karin Lekberg m.fl. (S) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
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Reservation 

Karin Lekberg m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

Förslag till beslut 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens redovisning av 

uppdraget 

2. Att förvaltningen ska ta fram ett förslag på permanent 

lösning för att främja rekrytering av lärare till skolor med de 

tuffaste utmaningarna 

3. Att därutöver anföra 

 

I budget för år 2018 beslutade den Socialdemokratiskt ledda 

majoriteten att göra en särskild satsning på lönetillägg för lärare 

i ytterstaden. Syftet med satsningen var att underlätta för skolor 

med de tuffaste utmaningarna att rekrytera lärare. 13 miljoner 

kronor avsattes för ändamålet med målsättningen att ta reda på 

om ett lönetillägg gör det mer attraktivt att söka jobb i skolor 

utanför innerstaden. Utbildningsförvaltningen satte lönetillägget 

till 6000 kronor per månad och tre skolor valdes ut till 

pilotprojektet.  

 

Den föreliggande redovisningen av projektet visar att det initiala 

syftet med satsningen har uppfyllts. Betydligt fler kvalificerade 

sökande har anmält sitt intresse för de tjänster som har 

utannonserats under projekttiden jämfört med tidigare. Projektet 

har inte kunnat hitta någon annan förklaring till detta än just 

lönetillägget. Det ökade söktrycket har inneburit att skolorna har 

kunnat rekrytera fler kvalificerade personal och att 

legitimationsgraden på skolorna har höjts. 

 

Det är ett glädjande resultat som vi anser bör ligga till grund för 

ett förslag på permanent satsning för att främja rekrytering av 

lärare till skolor med de tuffaste utmaningarna. Vi anser att 

utbildningsförvaltningen bör ta fram en handlingsplan baserat på 

resultatet av detta pilotprojekt.  

 

Det kommer dock kräva resurser. När den borgerliga 

majoriteten prioriterar skattesänkningar som leder till sparkrav 

på stockholms skolor minskar utrymmet för satsningar på 

personal och en god löneutveckling. Det står klart att med 

borgerlig skolpolitik kommer resurserna inte ens räcka till pris- 

och löneökningar. Vi vill se en annan politik som utjämnar 

klyftor och lyfter skolor med de tuffaste utmaningarna. 
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Särskilt uttalande 

Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Redovisningen visar tämligen ensidigt på goda resultat av 

projektet med lönetillägg och att syftet med insatsen uppnåtts. 

Tanken var att motverka en svår situation på skolor med högt 

socioekonomiskt index, som hade problem med stor 

personalomsättning och betänkligt sänkt legitimationsgrad. De 

två skolor som valdes ut till projektet kunde tack vare 

pilotprojektet se att söktrycket vid rekrytering ökade och de 

kunde i högre grad anställa personal med rätt kvalifikationer.  

Däremot är det svårt att helt ut utvärdera projektets effekt på 

exempelvis kunskapsresultat eftersom majoriteten valt att 

avsluta det efter endast ett år och tio månader. För att kunna 

göra en mer fullständig utvärdering, som även kan säga något 

om hur elevernas kunskapsresultat påverkats och om elevernas 

upplevelse av skolans trygghet, hade pilotprojektet behövt verka 

några år till. 

Det finns ändå mycket forskning och studier som visar att saker 

som tydligt påverkar elevers kunskapsresultat är en stabil 

personalgrupp eftersom det ger en ökad kontinuitet och 

tydlighet för eleverna. Vänsterpartiet anser att det finns viktigare 

lärdomar att dra från att låta projektet fortsätta.  

Vi anser att beslutet att avsluta projektet även riskerar att vara 

negativt för de två skolorna, risken är att det återigen blir en 

nedåtgående trend i andelen legitimerade lärare på skolorna och 

att den vändning till det bättre som inletts kommer att avstanna. 

I värsta fall kan det ske en försämring igen. 
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§ 9 

Avgift vid ansökan om godkännande att starta fristående 
förskola eller fritidshem och vid ansökan om ändringar i 
befintlig verksamhet 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 

förslag till avgifter och överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

för beslut.   

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 oktober 2019, dnr 1.3.2-8771/2019. 

 

I januari i år tillkom ny lagstiftning som innebar dels att en mer 

omfattande prövning ska göras av en sökande/huvudman som 

ansöker om godkännande för att bedriva fristående verksamhet 

enligt skollagen, dels en rätt att ta ut en avgift för de kostnader 

som uppkommer i samband med prövning av vissa ansökningar. 

Mot bakgrund av denna lagändring föreslår förvaltningen att 

Stockholms stad ska ta ut en avgift av den som ansöker om 

godkännande att starta fristående förskola eller fritidshem och 

av den som ansöker om ändringar i befintlig verksamhet. Av 

administrativa skäl och för att efterleva självkostnadsprincipen 

föreslås avgiften tas ut i två steg: dels i form av en så kallad 

startavgift, dels i form av en prövningsavgift som varierar 

beroende på prövningens omfattning/ärendetyp. Avgiften är 

avsedd att täcka utbildningsförvaltningens kostnader för att 

pröva ansökningarna.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

beslutar att godkänna förvaltningens förslag till avgifter och 

överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för beslut.  

  
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10 

Studievägsutbudet i gymnasieskolan och 
gymnasiesärskolan läsåret 2020/2021 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer studievägsutbudet i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 2020/2021 i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 september 2019, dnr 3.4.2-8172/2019. 

 

Förvaltningens förslag innehåller organisation av 

studievägsutbudet vid stadens kommunala gymnasieskolor 

läsåret 2020/2021. Studievägsutbudet fastställs årligen av 

utbildningsnämnden.  

 

Antalet platser på de olika programmen i gymnasieskolan och i 

gymnasiesärskolan ska enligt skollagen så långt det är möjligt 

anpassas med hänsyn till ungdomarnas önskemål.  

 

Anpassningen till önskemålen innebär att den definitiva 

dimensioneringen inte kan göras förrän ungdomarnas val är 

kända. Beslut om ändringar i dimensionering, liksom 

fördelningen av utbildningsplatser till respektive skolenhet, är 

delegerat till gymnasiedirektören.  
 

Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samråd med 

stadens kommunala gymnasieskolor.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden fastställer 

studievägsutbudet i gymnasieskolan och gymnasiesärskolan 

läsåret 2020/2021 i enlighet med förvaltningens 

tjänsteutlåtande.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11 

Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnderna samt i de allmänna bestämmelserna 
för stadens nämnder  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2019/1121 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 oktober 2019, dnr 1.6.1-6963/2019. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag med ändringar av 

vissa reglementen i staden. Revideringarna har gjorts utifrån 

budget 2019 samt kommunallagen och EU:s 

dataskyddsförordning (GDPR). Utbildningsnämndens 

reglemente omfattas inte av förslaget. De förslagna ändringarna 

i reglementet med allmänna bestämmelser för stadens nämnder 

innebär att ansvaret ska regleras när en nämnd är 

personuppgiftsbiträde åt en annan nämnd eller när nämnder är 

gemensamt personuppgiftsansvariga. Förvaltningen har inga 

synpunkter på förslaget.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av ledningsstaben i samverkan med 

avdelningen för ekonomi och styrning samt med 

dataskyddsombudet inom avdelningen för utveckling och 

samordning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsnämndens reglemente omfattas inte av förslaget. 

Förslagna förändringar i reglementet med allmänna 

bestämmelser för stadens nämnder är en anpassning efter 

dataskyddsförordningens krav. Förvaltningen har inga 

synpunkter på de föreslagna förändringarna.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar dels att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 

som svar på remissen, dels att justera beslutet omedelbart med 

anledning av svarstiden för remissen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 12 

Inför ett kommunalt föreningsbidrag till nationella 
minoriteter  

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/748 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 oktober 2019, dnr. 1.6.1-6964/2019. 

 

Utbildningsnämnden har fått motionen ”Inför ett kommunalt 

föreningsbidrag till nationella minoriteter” av Sissela Nordling 

Blanco (Fi) på remiss från kommunstyrelsen. I motionen 

konstateras att staden har en rad sökbara föreningsbidrag, men 

att inget av dessa är anpassat för att stödja den ordinarie 

verksamheten eller lokalkostnaderna för de nationella 

minoriteternas föreningar. Därför föreslås kommunfullmäktige 

att införa ett särskilt kommunalt föreningsbidrag riktat till dessa 

grupper. Förvaltningen kan inte se att det finns behov av 

ytterligare insatser då det bidrags- och stödsystem som redan 

finns – lokalt, regionalt och nationellt – är tillräckligt 

omfattande. Förvaltningen avvisar förslaget att införa ett särskilt 

föreningsbidrag för nationella minoriteter. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av grundskoleavdelningen i samverkan med 

gymnasieavdelningen och avdelningen för stöd kring lärande 

och elevhälsa.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. Därtill föreslås att ärendet justeras omedelbart med 

anledning av svarstiden på remissen.  
 
Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Martin Westmont (SD) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

Förslag till beslut 

 

1. Att bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Särrättigheter för minoriteter bidrar ej till att bygga ett 

sammanhållet samhälle. Sverigedemokraterna delar 

förvaltningens inställning om att det inte finns behov av 

ytterligare stödinsatser.  
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§ 13 

Stockholm stads näringslivspolicy  

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2019/273. 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 september 2019, dnr 1.6.1-7278/2019. 

 

Förvaltningen har fått Stockholms stads näringslivspolicy på 

remiss från kommunstyrelsen. Den framtagna näringslivs-

policyn syftar till att vägleda stadens näringslivsarbete och ska 

vara ett strategiskt verktyg för att verka för 

kommunfullmäktiges mål.  

 

Förvaltningen instämmer i policyns ansats att förtydliga 

ansvarsfördelning och förbättra förutsättningarna för samverkan, 

som en viktig strategisk del i att utveckla och stärka 

företagsklimatet. Förvaltningen menar att förslagen i ärendet 

överensstämmer väl med redan etablerade arbetssätt. I 

policyförslaget får utbildningsnämnden ett genomförandeansvar 

för fokusområdet ”Öka tillgång till arbetskraft med relevant 

kompetens”. Förvaltningen vill här lyfta fram att antalet 

utbildningsplatser på de olika gymnasieprogrammen idag ska 

anpassas efter elevernas önskemål så långt det är möjligt. Det 

innebär att när elevernas efterfrågan på platser på yrkesprogram 

i länet minskar, måste kommunerna anpassa sin organisation. 

Förvaltningen fortsätter att samverka med Storsthlm och övriga 

kommuner för ett hållbart utbud av gymnasieplatser i länet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen, avdelningen 

för ekonomi och styrning samt avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 
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Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Martin Westmont (SD) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

Förslag till beslut 

 

1. Att förvaltningens förslag till beslut bifalls delvis 

 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Sverigedemokraterna ser negativt på åtgärder som särbehandlar 

vissa grupper i samhället. Lika villkor till småföretagande ska 

gälla samtliga medborgare i Stockholm, oavsett var de bor. 

 

Med utgångspunkt i detta anser Sverigedemokraterna att 

punkten om särskilt främjande av småföretagande i 

ytterstadsdelarna bör strykas ur policyn. 

 
Särskilt uttalande 

Karin Lekberg m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Stockholm har under lång tid stått stark på en global arena och 

attraherat etablering av flera multinationella företag samtidigt 

som inhemska företag har startat och vuxit. I internationella 

mätningar för innovation hamnar Stockholm ofta i topp. Vi 

välkomnar därför ambitionen med policyn samt att stadens 

arbete för näringslivsfrågor uppmärksammas.  

Tyvärr kan vi konstatera att den föreslagna policyn i stort inte 

utvecklar stadens näringslivsarbete, utan i flera fall bara 

formaliserar eller omformulerar redan pågående processer. Som 

exempel på konkreta åtgärder har stadsdelarna tillsammans med 

kommunstyrelsen och Stockholm Business Region sedan innan 

ett uppdrag att samverka med det lokala näringslivet. Den 

föreslagna näringslivspolicyn konstaterar kort att det ska ske en 

samverkan, något som redan idag ligger inom definierat 

uppdrag. Uppställning av redan konstaterat arbete återkommer i 

policyn, gällande allt från stadsutveckling till trygghetsfrågor. 

Ett dokument för utvecklingen av stadens näringslivsarbete bör 

gå längre än att bara konstatera nuvarande förhållanden.  



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 9/2019 

Sida 24 (36) 

2019-10-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Flera uppdrag i policyn saknar även viktiga överväganden och 

är i behov av förtydliganden. Detta gäller in minst i frågan om 

kompetensförsörjning. Missmatchningen på arbetsmarknaden 

hotar på lång sikt stockholms tillväxt. Bristen på matchning 

skadar dock inte bara näringslivet direkt, även svårigheten att 

säkra kompetens för stadens verksamheter är en utmaning som i 

förlängningen drabbar det privata näringslivet. Staden måste 

fortsätta arbeta nära gymnasieskolor, vuxenutbildningen och 

universiteten för att möta utmaningen. Att yrkesutbildningarna 

ska hörsamma lokalt näringsliv är en god ambition men 

samverkan för att få en långsiktigt hållbar kompetensförsörjning 

för näringslivet måste vara tydligt definierat. Istället för de 

nedskärningar det blågröna styret genomfört behöver 

vuxenutbildningen ges resurser för att öka antal 

utbildningsplatser och möta efterfrågan.  

Socialdemokraterna ser gärna en fortgående utveckling av 

stadens näringslivsarbete. Men vi vänder oss mot att lägga ner 

resurser på dokument som bara är en upprepning av redan 

pågående arbete. 
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§ 14 

Central kostenhet för hållbar mat i stadens verksamheter  

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2019/846 

 
Beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

25 september 2019, dnr. 1.6.1-6861/2019.  

 

I en motion från Olle Burell och Emilia Bjuggren, båda (S), 

framförs att en central kostenhet med övergripande ansvar för 

stadens mat och måltider skulle vara ett viktigt stöd för stadens 

verksamheter och därför borde inrättas nu, med utgångspunkt i 

utbildningsförvaltningens kostfunktion. 

 

Förvaltningen anser att samordning, enhetlighet och stöd, 

liksom erfarenhetsutbyte i ett nätverk, är viktigt i stadens 

strävan att minska miljö- och klimatpåverkan. Samtidigt behövs 

det nära stödet för att upprätthålla och utveckla kvaliteten och 

för att säkerställa att de krav som åligger förvaltningen avseende 

skolmåltidsverksamheten uppfylls. Genom Strategi för god, 

hälsosam och klimatsmart mat finns beslut om nya former för 

samverkan och samordning inom staden och 

utbildningsnämnden har i uppdrag att ansvara för samordningen 

av ett stadsövergripande nätverk. I strategin anges att nätverket 

på sikt skulle kunna utvecklas till en kostenhet med 

övergripande ansvar för stadens mat och måltider. Ett antal 

frågor kring en central kostenhet behöver dock utredas innan det 

går att ta ställning till ett sådant förslag. Bland annat gäller det 

vilka behov som finns av ett centralt stöd förutom 

nätverksarbete och rådgivning, liksom vilket uppdrag och 

mandat en central enhet ska ha för att kunna verka effektivt.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen.  

 
Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Karin Lekberg m.fl. (S) och Tina Kratz (V) m.fl. framlade ett 

eget gemensamt förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Karin Lekberg m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för eget gemensamt förslag: 

 

Förslag till beslut 

 

Att tillstyrka motionen. 

Att därutöver anföra följande. 

 

Matstrategin, som den förra majoriteten med arbetade fram, ska 

bidra till att en god och jämlik folkhälsa och en minskad miljö- 

och klimatpåverkan uppnås genom de måltider som serveras i 

staden. Strategin var ute på remiss hösten 2018. Sedan dröjde 

det ett halvår innan ärendet skrevs fram till kommunfullmäktige. 

Fördröjningen har fått flera konsekvenser. Ett exempel är att 

utbildningsnämnden hann anta egna riktlinjer för måltider utan 

att kunna ta hänsyn till den stadsövergripande strategin. Ett 

annat exempel är modellen för att beräkna, följa upp och 

redovisa miljö- och klimatpåverkan från stadens måltider inte 

hunnit bli klar i tid för att kunna införa mål och indikatorer i 

stadens budget. Att denna modell kommer på plats är avgörande 

för arbetet med stadens mat och måltider, vilket flera av 

remissinstanserna också lyfte fram. Men på grund av 

majoritetens fördröjning står vi nu inför ett förlorat år. 

 

En viktig del av matstrategin handlar om att inrätta ett nätverk 

för att säkerställa implementering, kontinuerlig uppföljning, 

kompetensutveckling och erfarenhetsutbyte. I strategin står att 

nätverket på sikt ska kunna utvecklas och formaliseras till en 

kostenhet med övergripande ansvar för stadens mat och 

måltider.  

 

Utbildningsförvaltningen lyfter många viktiga punkter som 

behöver tas hänsyn till vid inrättandet av en central kostenhet, 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 9/2019 

Sida 27 (36) 

2019-10-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

bland annat om hur det nära stödet och samarbetet kan 

säkerställas. De synpunkter som förvaltningen lyfter ska 

naturligtvis utredas i samband med att en central kostenhet 

inrättas. Förvaltningens synpunkter innebär viktiga inspel men 

utgör inga hinder för inrättandet.   

 

För att kunna genomföra, följa upp och utvärdera stadens 

matstrategi i enlighet med dess målsättningar behövs 

samordning. Idag finns ingen sådan samlad information. Det 

saknas även ett gemensamt kostdatabassystem i staden för 

planering av gemensamma menyer, beräkning av måltidernas 

näringsinnehåll och uppföljning av måltidernas klimatpåverkan. 

 

Det är uppenbart att en kostenhet med stadsövergripande ansvar 

för stadens mat och måltider skulle vara ett avgörande och 

viktigt stöd för stadens verksamheter. Kostenheten kan med 

fördel vara ha ett samordningsansvar för det stadsövergripande 

nätverket. Klimatet och folkhälsan måste gå före 

skattesänkningar och kostenheten inrättas redan nu. 
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§ 15 

Yttrande i mål om laglighetsprövning av anställningsbeslut  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar bilagt yttrande till 

förvaltningsrätten som yttrande i mål 20001-19. 

2. Beslutet justeras omedelbart 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 oktober 2019, dnr 1.8.1-8052/2019.  

 

Förvaltningsrätten i Stockholm har begärt att nämnden ska yttra 

sig angående en laglighetsprövning av ett beslut om en 

tidsbegränsad anställning av en obehörig lärare vid Kungliga 

svenska balettskolan (nedan kallad KSB). 

 

Förvaltningen bedömer att det inte framkommit skäl att upphäva 

beslutet enligt 13 kap § 8 kommunallagen. Förvaltningsrätten 

bör därför lämna överklagandet utan bifall. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med skolledningen för den 

berörda skolan och stadsledningskontorets juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

överlämna bifogat yttrande till förvaltningsrätten som yttrande i 

mål 20001-19 samt att beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 16 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 
elev vid Enskede gårds gymnasium  

 
Beslut 

Beslutet publiceras inte. 
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§ 17 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 
elev vid Enskede gårds gymnasium 

 
Beslut 

Beslutet publiceras inte. 
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§ 18 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 
elev vid Enskede gårds gymnasium  

 
Beslut 

Beslutet publiceras inte. 
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§ 19 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 

elev vid Bernadottegymnasiet 

 
Beslut 

Beslutet publiceras inte.  
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§ 20 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 
elev vid ESS-gymnasiet  

 
Beslut 

Beslutet publiceras inte.  
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§ 21 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 

elev samt förlängning av avstängning vid 

Bernadottegymnasiet  

 
Beslut 

Beslutet publiceras inte.   
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§ 22 

Sammanträdestider för utbildningsnämnden år 2020 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider under år 2020 som föreslås i förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 oktober 2019, dnr 1.1.2-9347/2019.  

 

Förslaget till utbildningsnämndens sammanträdestider år 2020 

har anpassats till de tider stadsledningskontoret beslutat för 

inlämnande av nämndbehandlade ärenden avseende 

verksamhetsberättelse med bokslut, tertialrapporter, 

treårsbudget och verksamhetsplan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

nämnden sammanträder de dagar och tider som föreslås i 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 23 

Övriga frågor 

Inga övriga frågor anmäldes. 
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